

## Dressurudvalgsmøde

26. februar kl. 17:00

Middelfart

---

### Til stede:

Per Nielsen (PNI)  
Dorte Njor Larsen (DNL)  
Susie Dannemand (SD)  
Christine Prip (CP)  
Kirsten Søgaard (KS)  
Ulrik Falbe (UF)

### Fra administrationen:

Susie Juhl (SUJ)  
Anne Silfwander (ASI)

### Ikke tilstede:

Lisbeth Jespersen (LJ)

Dagsorden:		Side
1	Nyt fra Formanden og administrationen .....	2
2	Diverse dommerrelaterede emner .....	2
3	Budget 2024 samt regnskab 2023 .....	2
4	Gennemgang stævnerapporter (rapporter fra sidste periode er vedhæftet mailen) .....	3
5	Arbejdsgruppe for kür guidelines på hjemmeside .....	3
6	Officialsdag 2024 .....	3
7	Opfølgning diverse sager .....	3
8	Eventuelt .....	3

Ansvarlig for  
Videre forløb

	<p><b>1 Nyt fra Formanden og administrationen</b></p> <p>Status på ledige udvalgsposter 2 stk. En TD-ansvarlig og en almen udvalgspost. Der er kommet 2 x 2 ansøgninger. Bestyrelsesmøde d. 11/3 – herefter offentliggøres tildelte poster.</p> <p>Vi har igen haft møde i arbejdsgruppen, der arbejder for stævnestruktur. Det bliver tydeligt, at "udfordringerne" pt udelukkende er i spring.</p>
	<p><b>2 Diverse dommerrelaterede emner</b></p> <p>-Opfølgning / status på gennemgang af krav Alle dommere i staben er gennemgået, og alle kontaktes individuelt for påkrævet aktion. Der er 72 dommere, der skal kontaktes.</p> <p>-Dømmetid, herunder kommunikation og dialog med klubber Der er lidt udfordringer med at nogle dommere bookes til for lang tid, og tidsplanerne kommer for sent op til at de når at opdage det. INDFØRES TIL REGLEMENT 2025: der skal påsættes officials til stævnet samtidig med foreløbig tidsplan</p> <p>-Kort orientering fra optagelseskursus Afviklet i den forgangne weekend med 22 deltagere. Nogle er rigtig gode, andre skal "spores" mere ind på niveau, men overvejende meget positivt.</p> <p>-2024 eksamener; hvor og hvordan? (C, B, B+, A, A+): Dialog om mulige afviklingssteder:</p> <p>- Kurser, bør C-dommere være med på D eller have tilbud om 2 steder? Skal vi tilbyde dem, at de kan deltage på D1 og D2-kurserne? Det bør beskrives, at deltagelse ikke kan bruges til avancement.</p> <p>Niveau i LA-klasser: Der er eksempler på, at der gives meget høje point i LA-klasserne. Hvordan skal det evt. styres/italesættes? Ingen løsning pt, men det er et observationspunkt.</p>
	<p><b>3 Budget 2024 samt regnskab 2023</b></p> <p>Alle Disciplinudvalg har deres eget budget. Rammerne er i grove træk de samme (udvalgsmøder, officials etc.) Alle udvalgsbudgetter lægges allerede i september, og det er muligt at søge om midler (i fornuftigt omfang) til aktiviteter. Der arbejdes på et oplæg for mentorordning og budget hertil.</p> <p>Budgetopfølgning tages med på alle fremtidige møder.</p>

	<p><b>4 Gennemgang stævnerapporter (rapporter fra sidste periode er vedhæftet mailen)</b> Behandlet på lukket møde</p>
	<p><b>5 Arbejdsgruppe for kür guidelines på hjemmeside</b> Vi arbejder videre – da vi har samme materiale liggende, som det Leif har brugt, og mere til, som der kan udvides med. I arbejdet inkluderes også oversættelse af FEI's bedømmelsesguidelines.</p>
	<p><b>6 Officialsdag 2024</b>  Evaluering – det er gået godt. Stor tilfredshed blandt dommerne (og øvrige officials).  Skal officialsdag fremadrettet gælde som kursusdeltagelse? Ja, det kan det godt. Det skal så skrives ind i dommeruddannelsen.</p>
	<p><b>7 Opfølgning diverse sager</b> Behandlet på lukket møde.</p>
	<p><b>8 Eventuelt</b> Bisidderkort – krav til bisidderdommeren kan nedfældes.  Ulrik kommer med et budskab fra DRIF. Der er også fra DRIF et ønske om samarbejde mellem trænere, dommere og TD'ere. Gerne i form af et oplæg/en aften, der skal styrke den fælles linie. Flere beridere har vist opbakning til TD'erne på stævnepladserne.  Tidsplan for DM/U25 DM. Der bør bookes et nyt dommerhold, da det bliver mange timers dømning. Det er intensivt med DM. Der kigges på et nyt dommerhold. Evt. suppleret med en udenlandsk, hvis det kan gøre økonomisk fornuftigt.  Næste møde d. 12/4 i forbindelse med repræsentantskabsmøde.</p>